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Kaut kāds risinājums šim visam noteikti būs!

Sakarā ar to, ka miegaino Eiropu satraukuši notikumi Austrum-
eiropā,  augusta pēdējā nedēļā kopā ar Ati Klimoviču un Aini 
Kupču devāmies komandējumā uz nemiera pārņemto Ukrainu, 
lai uzzinātu kāds noskaņojums  ir tās iedzīvotājiem un uzņemtu 
par to dokumentālu filmu un sižetus. Mēs pievienojāmies Latvijas 
vēstnieces Dr. Argitas Daudzes vizītēs un pasākumos, lai iegūtu 
dažāda veida informāciju par situāciju Ukrainā.
 
Vizīte Ukrainā
 
Lai emocionāli atbalstītu Ukrainas neatkarības centienus nemieru 
plosītās Ukrainas galvaspilsētā Kijevā sestdien 23. augustā,  tika pie-
minēta Baltijas ceļa 25. gada diena. Eiropas laukumā Kijevā Baltijas 
valstu vēstnieki rīkoja solidaritātes akciju, pieminot Baltijas ceļu. 
Klātesošie tika aicināti sadoties rokās un paust atbalstu Ukrainai. Uz 
pasākumu bija sanākuši daudzi ukraiņi, svinīgo gaisotni atspulguļoja 
vairāki mediji. Pasākuma gaitā par Baltijas ceļu stāstīja vēstniecības 
pārstāvji. Latviju pārstāvēja Latvijas vēstniece Ukrainā Dr. Argita 
Daudze.

Nākošajā dienā – 24. augustā bija Ukrainas valsts pasludināšanas die-
nas armijas svētku parāde, kurā ar runu uzstājās Ukrainas prezidents 
Petro Porošenko. Prezidenta kungs savā uzrunā uzmundrināja tautu 
un arī atgādināja par situācijas nopietnību. Pēc tam parādē soļoja 
Ukrainas karaspēks un brauca bruņutehnika.
 
Šajā dienā Ukrainas ielas, tilti, ēku sienas, daudzās vietās bija krāsotas 
Ukrainas karoga krāsā. Pilsētā plīvoja Ukrainas karogi. Cilvēki šai 
dienā bija vienoti un svinīgā noskaņojumā, bet tomēr ar satraukumu 
par pašreizējiem notikumiem valstī.
 
Skaidrs ir tas, ka par situāciju valstī katram ir sava individuāla versija, 
bet tas nav svarīgi, jo nepatikšanas vieno cilvēkus domās. Gan vienus, 
gan otrus un trešos.
 
Kijeva, savukārt, ir rietumnieciska pilsēta ar platām ielām un lielām 
mājām. Tai raksturīgas ir ķieģeļu mājas, bet ar klasicisma un jūgenda 
iezīmēm. Netrūkst arī padomju laika arhitektūras, bet pilsētas centrā 
tā tomēr nedominē. Cilvēki šeit lielākoties ir draudzīgi un laipni, lai 
gan reizēm gadījās satikt arī kādu īgņu.
 
25. augustā mēs apmeklējām kara hospitāli, kur ar cietušajiem un 
ārstiem tikās Latvijas Ārstu biedrības prezidents Pēteris Apinis un 
Latvijas vēstniece Ukrainā Dr. Agrita Daudze.
 
26. augustā bija tikšanās ar Vinicas pilsētas vadību. Pēc tam pilsētas 
muzejā tika atklāta izstāde par godu Baltijas ceļa 25. gada dienai.

27. augustā Latvijas vēstniece tikās ar Ukrainas bijušo prezidentu 
Leonīdu Kravčuku, kurš garas sarunas laikā atzina, ka “Krievijai ir 
agresīva valsts pārvaldes filosofija”.
 
28. augustā devāmies uz Černihivas pilsētu, kur Latvijas vēstniece 
Ukrainā Dr. Argita Daudze tikās ar pilsētas vadību. Pēc tam diplomā-
ti, pilsētas vadība un žurnālisti devās aptuveni 90 km uz ziemeļiem, 
kur satiekas Ukrainas, Balkrievijas un Krievijas robežas. Šajā vietā 
Ukraiņu robežsargi ir izrakuši garus prettanku grāvjus un tranšejas.
 
29. augustā devos atpakaļ uz Latviju, bet kolēģi turpināja iesākto.
 
Mazliet par Maidanu
 
Eiromaidanā (“Eiropas laukumā”) 2013. gada 21. novembra naktī 
Kijevā notika demonstrācijas un nemieri, pieprasot ciešāku Ukrainas 
un Eiropas integrāciju. Protestētāji pieprasīja demisiju prezidentam 
Viktoram Janukovičam un viņa valdībai.

Jaunas sadursmes notika pēc 28. novembrī notikušā, divu dienu ilgā 
Viļņas ES-Austrumu partnerības samita, kurā Ukrainas prezidents 
Viktors Janukovičš (ES) asociācijas un tirdzniecības līgumu neparak-
stīja.

Protesti galu galā noveda pie 2014. g. Ukrainas revolūcijas. Daudzi 
protestētāji apvienojās pret drošības dienestu izmantoto vardarbību, 
vēloties mainīt dzīvi Ukrainā.
 
Līdz 2014. g. 25. janvārim protesti bija cilvēkos veicinājuši izpratni 
par “plaši izplatīto valdības korupciju”, “varas ļaunprātīgu izmantoša-
nu”, un “cilvēktiesību pārkāpumiem Ukrainā”.
 
Protesti sasniedza kulmināciju laikā līdz 18. februārim. Visnepatīka-
mākās sadursmes Euromaidanā izcēlās pēc tam, kad parlaments ne-
piekrita pieprasījumam, ka Konstitūcija Ukrainā jāliek atpakaļ 2004. 
gada formā, kas varētu samazināt prezidenta varu. Vairākās vietās 
Kijevā policija uz protestētājiem šāva ar īstu un gumijas munīciju. 
Naktī uz 21. februāri Maidana dalībnieki apsolīja iesaistīties bruņotā 
konfliktā, ja Janukovičs nebūs atkāpties no amata pēc 10:00 no rīta.
 
Tā šī revolūcija sākās un noveda līdz pašreizējiem ģeopolitiskajiem 
apstākļiem.
 
Redzēju video, kur kāds seperātists dedzināja Ukrainas karogu. Tas 
īsti negribēja degt pat tad, kad šis agresīvi noskaņotais “zaļais cilvē-
ciņš” to mēģināja aizdedzināt ar garāmgājēja mopēda benzīnu, ko no 
tā “laipni” paprasīja.

Pārdomas par notiekošo Ukrainā
 
Kā var mīlēt kādu, kam absolūti nav cieņas pret cita kultūru un 
tradīcijām? Tas norāda uz vēlmi slinkot un nemācīties. Nemācīšanās, 
savukārt, veicina vēlmi citus nīst par to, ka neviens šo mazliet dumjo 
personu nemīl un neciena. Tādi cilvēki dažādiem veidiem apvienojas 
grupās, lai nīstu kopā un sētu neiecietības sēklu, spēlētos ar ieročiem 
un nodarbotos ar vardarbību un spiegotu. Tas, manuprāt, ir noticis 
Ukrainā, lielos un bēdīgos apmēros.
 
Cilvēkiem ir daudzas ticības, savukārt, ticības simbolizē cilvēku vērtī-
bas. Rietumos vērtības ir miers, mīlestība un pārtikusi dzīve tiem, 
kas, mācās, strādā un ir draudzīgi. Pašlaik Austrumeiropā ir divas 
pareizticīgās baznīcas, kuru “pareizo ticīgumu” divas slāvu tautas 
izcīna karā par “patiesību” – demokrātisku vai totalitāru. Abas viena 
otru saukā par fašistiem, lai gan cik esmu novērojis, tad mūsdienu 
cilvēks reti vispār zina, kas ir fašisms un no kurienes šis termins 
cēlies. Ja to nezina, tad “fašists” mūsdienās var būt jebkurš, kurš tādā 
vārdā no kāda “kristīts”.
 

Vārds “fašists” mūsdienās kalpo, kā tāds suņa “rīdīšanas” vai kūdīša-
nas vārds. Suns pats nezina, kas un kāpēc..., bet jāuzbrūk, jo fašists 
tāds! Suns domā: “Uzbrukšu, jo saimnieks liek, pēc tam būs labi, 
iedos kaulu un padzerties. Varbūt pat pie viena galda pasēdēsim un 
pariesim”.
 

Savukārt, mūsdienu apstākļus Eiropā jau sen, savā veidā, paredzējis 
Sers Vinstons Leonards Spensers-Čērčils, kurš reiz esot teicis frāzi: 
“Fascists of the future will be called anti-fascists”. “Nākotnes fašisti 
sevi sauks par anti-fašistiem”.
 
Ceru, ka cilvēkiem pietiks prāta atrisināt šīs globālās problēmas, 
pēc iespējas ātrāk un bez liekas “asiņu izliešanas”. Man tiešām ir 
nepatīkami, ka visi šie apstākļi vieš neiecietību un neuzticību tautu 
un cilvēku starpā. Vienīgais, kas šādā situācijā var palīdzēt ir iecietība 
un “pacietības māksla”. Jā, bet šīs “zāles” ir jālieto ilglaicīgi un tad vēl 
nevar zināt vai palīdzēs, tomēr par spīti tam ir  jācenšas! Kaut kāds 
risinājums ilglaicīgs vai īslaicīgs šim visam noteikti būs! Jebkurā ga-
dījumā  varu teikt, ka karā zaudētāji ir visi. Ar karu vairo tikai bailes 
un naidu.

Patrotisms ir laba lieta tikai kombinācijā ar to, ja ciena sevi un citus, 
kultūru, valodas un zināšanas. Ja cienītu un respektētu citus, neuz-
spiestu tiem savu gribu, tad pasaulē robežām un teritorijām nebūtu 
nozīme, jo visus visur uztvertu vairāk vai mazāk kā draugus. Ar 
mīlestību un cieņu pret jums un sevi, vēlot mieru pasaulē. Drīzumā 
gaidiet video reportāžu no Ukrainas.

Mārcis Bauze-Krastiņš
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Izdevējs: Garkalnes novada Dome, Brīvības gatve 455, Rīga LV-1024.
Tālrunis 6780 0918; fakss 6799 4414, dome@garkalne.lv
Iznāk kopš 1995. gada decembra. Reģistrācijas Nr. 000701882.
Tipogrāfija “Veiters”, tirāža 4000 eksemplāru. Iznāk reizi mēnesī.  
Izdevumu apmaksā Garkalnes novada Dome.

Materiālus publicēšanai sagatavojis Domes Sabiedrisko attiecību daļas vadītājs 
Mārcis Bauze-Krastiņš (2617 7087, gnv@garkalne.lv). Informāciju, ieteikumus, 
interesantas materiālu tēmas lūdzam sūtīt uz e-pastu vai iesniegt Domē līdz 
mēneša 15. datumam.

Laikrakstu Garkalnes novadā izplata kurjeri:
Juris Slišāns (2232 5592): Langstiņi - Kara daļa, Ziemeļnieki, Padebeši, Garā 
jūdze, Upesciems, Berģi, Bucīši, Bites, Dumbrāji, Pleskavas šoseja ap DEPO, 
Priedkalne.
Jānis Treinis (2975 5349): Amatnieki, Sunīši, Makstenieki, Garkalne, Alderi, 
Baltezers, Bukulti, Suži, Skuķīši, Sunīši, Priežlejas.

Izdevējs neatbild par autordarbu saturu. Rakstus un ilustrācijas aizsargā 
Autortiesību likums, pārpublicēšanas gadījumā atsauce obligāta.

Laikrakstu lasiet arī www.garkalne.lv/gnv

GARKALNES
NOVADA
VĒSTIS

Paziņojums par kustamās mantas atkārtotu izsoli
PSIA „Garkalnes Komunālserviss” mutiskā izsolē ar lejupejošu soli pārdod kustamo mantu – GAZ 3507, 
reģistrācijas Nr. AS-9908, 1992.g., nosacītā cena jeb izsoles sākumcena – 1900.00 euro (bez PVN), no-
drošinājums 190,00 (viens simts deviņdesmit) euro, izsoles solis - 200,00 (divi simti) euro.

Ar izsoles noteikumiem iespējams iepazīties uzņēmuma mājaslapā www.garkalnesks.lv vai sūtot pieteikumu 
uz e-pastu info@garkalnesks.lv

Izsoles dalībniekiem ir tiesības apskatīt automašīnu tās atrašanās vietā - Upesciemā, Garkalnes novadā, LV-
2137 laikā no 2014. gada 15. septembra līdz 24. septembrim, laiku iepriekš saskaņojot ar pa tālruni 67998645.

Samaksas kārtība – ar pārskaitījumu uz uzņēmuma kontu nedēļas laikā no izsoles dienas.

Izsole notiks 2014. gada 29. septembrī plkst. 11:00 PSIA „Garkalnes Komunālserviss” telpās (otrajā 
stāvā), Vidzemes šoseja 1, Garkalne, Garkalnes novads, LV-2137. Pieteikumu reģistrācija līdz 2014.gada 
25.septembra plkst. 17:00. 

Nodrošinājums jāiemaksā PSIA „Garkalnes Komunālserviss” kontā: reģistrācijas Nr.40003708356, konta Nr. 
LV17UNLA0050005043478, AS “SEB”, kods  UNLALV2X līdz 25.09.2014. plkst.17:00. Nodrošinājums uz-
skatāms par iesniegtu, ja attiecīgā naudas summa ir ieskaitīta norādītajā bankas kontā (jāuzrāda maksājumu 
apliecinošs dokuments).

Publiskā interneta pieejas punktu attīstība Garkalnes novadā

Garkalnes novada Dome ir iesniegusi projekta iesniegumu “Publiskā interneta pieejas punktu attīstība 
Garkalnes novadā” Valsts reģionālās attīstības aģentūrai (VRAA) 3.2.2.2. aktivitātes „Publisko interneta 
pieejas punktu attīstība” ietvaros.

Projekta realizācija nodrošinās interneta pieejamības un informāciju un komunikāciju tehnoloģiju snieg-
to iespēju paaugstināšanu Garkalnes novadā, izveidojot jaunus publiskos interneta pieejas punktus un 
uzlabojot esošos ar datortehniku, drukas iekārtām un bezvada interneta piekļuves zonu (WiFi).

Projekta atbalsta gadījumā tiks izveidoti:
1. Garkalnes vidusskolā tiks iegādāti un uzstādīti 2 datorkomplekti ar programmatūru, izveidots bezvadu 
lokālais datortīkls WiFi, iegādāta un uzstādīta viena daudzfunkcionālā iekārta.
2. Langstiņu sporta laukumā tiks izveidots bezvadu lokālais datortīkls WiFi.
3. Garkalnes dienas centrā tiks iegādāti un uzstādīti 2 datorkomplekti ar programmatūru, izveidots bezva-
du lokālais datortīkls WiFi, iegādāta un uzstādīta viena daudzfunkcionālā iekārta.
4. Upesciema dienas centrā tiks iegādāti un uzstādīti 2 datorkomplekti ar programmatūru, izveidots bez-
vadu lokālais datortīkls WiFi, iegādāta un uzstādīta viena daudzfunkcionālā iekārta.

Kopējais projekta budžets tiek plānots 5510.00 EUR apmērā, no kuriem ERAF līdzfinansējums sastāda 
4683.50 EUR, Garkalnes novada domes līdzfinansējums 743.85 EUR, un Valsts budžeta dotācija 82.65 
EUR apmērā.

Izveidotā infrastruktūra veicinās plašāku un efektīvāku publiskā interneta pieejas punktu izmantošanu, 
uzlabojot Garkalnes novada Domes sabiedrisko iestāžu kvalitāti un efektivitāti. 
Projekta apstiprināšanas gadījumā to plānots īstenot 2015.gada pirmajā pusē.  

     Projekta vadītājs Klāvs Zīberts

Novadā sācies jauns skolas gads

Sveiciens visiem novadniekiem “portfelīšu svētkos”!
Foto no 1. septembra Garkalnes novada skolās: www.garkalne.lv/foto/

Skaties GarkalnesTV
Garkalnes Ziņas 108
g a r k a l n e . l v / t v
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Garkalnes novada iedzīvotāja Reiņa Briģa dzīve ir skaņa
Viņa laiks paiet komponējot, ierakstot, 
aranžējot mūziku popularitāti ieguvušiem 
vai vēl tikai  slavas saulē uzlecošiem vokā-
listiem, veicot jau gatavu ierakstu uzla-
bošanu, ierakstot balss reklāmu klipiem 
un veidojot skaņu celiņus video. Kā šāds 
neparasts arods veidojas? To var tikai 
veikt, ja ir dzīva interese kopš bērnības 
ne tikai par mūziku, bet jebkuru skaņu, 
jebkuru instrumentu, mūzikas žanru. 
Interese par skaņu kā tādu. Lūk, tie ir 
daži no Reiņa aizraujošās skaņu ierakstu 
pasaules noslēpumiem.
 
M. Kurā brīdi saprati, ka nodarbosies ar 
skaņas un mūzikas veidošanu?
 
R. Bērnību pavadīju Langstiņu ezera 
krastā vecāku mājā. Varbūt, tāpēc, ka biju 
radis vairāk klausīties nekā runāt, man 
bija iespēja sadzirdēt atšķirības cilvē-
ku balss tembros, skaņu krāsu gammu, 
kas pieejama, dzīvojot ezera krastā. Arī 
mūzika bija dzīves sastāvdaļa jau kopš 
bērnības - tēvs spēlēja klavieres, iepazīs-
tināja ar mūziku no lenšu atskaņotāja, 
noalgoja man arī pirmo klavierskolotāju. 
Lēmums nodarboties ar ierakstiem tā arī 
nekad nav nācis apzināti. Intuitīvi, jau 
kopš mazām dienām, veidoju ierakstus 
kasešu atskaņotājā un līdz ko parādījās 
pirmās datorprogrammas ierakstiem, tā 
tās esmu izmantojis skaņu veidošanai un 
ierakstīšanai līdz pat šim brīdim.
 
M. Garkalnes novadā ir divas mūzikas 
skolas, ko varētu ieteikt to audzēkņiem?
 
R. Klausīties, klausīties, klausīties! Klausī-
ties mūzikā, instrumentu toņu krāsās, kā 
arī savā iekšējā muzikālajā balsī, kaut vai 
pie sevis to dungot un atkārtot interesan-
tus melodiskos risinājumus, kurus gadās 
sadzirdēt pa radio vai pat īpatnā durvju 
čīkstēšanā, kura neviļus izveido nepa-
rastu melodiju. Ir svarīgi eksperimentēt. 
Profesionālam mūziķim tas ne vienmēr ir 
viegli, jo, pelnot maizi ar savu spēlēt pras-
mi, ir bieži jāpakļaujas publikas prasībām. 
Tomēr, mūzika nedrīkst kļūt par rutīnu, 
tā katru reizi jāpiedzīvo no jauna pat tad, 
ja skaņdarbs tiek spēlēts tūkstošo reizi. 
Tiem, kas savu specialitātes instrumentu 
vēl apgūst, ir veselīgi izmantot mūsdie-
nu tehnoloģiju iespējas. Proti, iespējams 
veidot ierakstus, kas mūsdienās vairs nav 
tik dārgi. Instrumentālisti būtu pārsteigti, 
cik viņi labi izklausās, kad ierakstīti ar 
profesionālu aparatūru. Nav svarīgi, vai 
tas ir pirmais vijoles skaņdarbs mūzikas 
skolā, vai klavierkoncerts, skolu beidzot. 
Interesanti dzirdēt kā savas kļūdas, tā arī 
savu izaugsmi.
 
M. Vai Tu vēlētos palīdzēt skolniekiem un 
citiem interesentiem, kas vēlētos ierakstīt 
dziesmu vai skaņdarbu? Kas viņiem būtu 
jādara?
 
R. Nekad neliegtu atbildi uz jautāju-
mu, kā sasniegt izvirzīto mērķi. Ilgstoši 
darbojoties Latvijas mūzikas vidē ir 
izveidojušies sakari gan ar talantīgiem 
tekstu autoriem, gan pats labprāt rakstu 
mūziku citiem izpildītājiem. Labprāt 
palīdzētu tiem mūziķiem, kas vēlas veidot 
solo karjeru ne tikai kā vokālisti, bet arī 
instrumentālās mūzikas jomā. Jaunieši 
mūzikas skolās iemācās daudz materiā-
la – tas ir labs sākums. Iemācīto vai paša 
sakomponēto materiālu var interesanti 
noaranžēt un ierakstīt. Neviena dziesma 

nav zemē metama, vajag gūt maksimālu 
gandarījumu no katras mūzikā pavadītās 
stundas.
 
M. Ar kādiem māksliniekiem Tev ir nācies 
sastrādāties?
 
R. Ilgstoši veidoju ierakstus savam 
priekam, paralēli mācoties un strādājot 
“maizes darbu”. Tos veidoju vienīgi sev un 
ansambļiem, kuros spēlēju. Esmu spēlē-
jis tādās grupās kā “Double Faced Eels”, 
savukārt, vēlāk Z-Scars. Profesionāli ar to 
sāku nodarboties tieši pateicoties Andrim 
Kivičam, kurš piedāvāja noaranžēt vairā-
kas dziesmas viņa pirmajam solo albu-
mam “Skārienjūtīgs”. Līdz ko sāku veidot 
dziesmas un aranžijas, jutu, ka varu ar to 
nodarboties profesionālā līmenī, jo uzreiz 
divas dziesmas tika Eirovīzijas Latvijas 
finālā. Tāpat esmu sastrādājies ar grupām 
un solo izpildītājiem, no kuriem pazīs-
tamākie ir grupa “PER”, “Aminata”, ar 
Rihardu Bērziņu un Ravitu Kreicbergu.
 
M. Kāds ir laba ieraksta noslēpums?
 
R. Mūsdienu tehnoloģijas ļauj izklausī-
ties labi teju jebkuram cilvēkam. Jebku-
rai vīrieša balsij var piešķirt iespaidīgu 
basīgumu, bet jebkuras sievietes balsi var 
padarīt samtaini patīkamu. Iespējams 
“iztīrīt” netīru toni pat viduvējam dziedā-
tājam un sakārtot zilbes, ja vokālistam ir 
problēmas ar ritmu. Tomēr, tehnoloģijas 
nevar izdarīt visu, tās nevar viltot emo-
cijas. Reklāmas diktors nevar uzrunāt 
pircēju, ja pats runātājs izklausās vienal-
dzīgs vai, tieši otrādi, pārāk uztraucies. 
Dziedātājs nevar aizkustināt klausītāju, ja 
neko nejūt pats. Emocijām ir jābūt, ierak-
stot jebkuru reklāmas džinglu, dziesmu 
vai audio grāmatu. Tāpēc ierakstu inže-
niera interesantākā sastāvdaļa ir ne tikai 
pārzināt tehnoloģiskās ierakstu iespējas 
un procesu, bet arī panākt, lai runātājs 
jūtas iedvesmots un savas sajūtas nodod 
klausītājam. Tā ir ierakstu interesantākā 
daļa un lielākais izaicinājums jebkuram 
ierakstu veidošanas amatniekam.
 
M. Vai jebkurš mūsdienās var kļūt par 
populāru dziedātāju?
 
R. Ņemot vērā, ka ierakstā praktiski 
ikvienam var likt izklausīties kā labam 
izpildītājam, ar to vairs ne tuvu nepie-
tiek. Cilvēkiem ir nepieciešams stāsts 
“aiz dziesmas”, personība, iedvesmojošs 
vai - tieši otrādi - neizzināms tēls. Tāpēc, 
pirms uzsāk mūziķa karjeru, ir veselīgi 
šos jautājumus izlemt un skaidri zināt: 
Kāds Tu esi un vēlies būt, ko Tu vēlies pa-
teikt... Protams, arī bez milzīgām ambīci-
jām ikviens var rakstīt dziesmas, aranžēt 
un ierakstīt studijā tikai tāpēc, ka tas ir 
aizraujošs un interesants process.
 
M. Zinu, ka pirms kāda laika strādāji 
Autortiesību un komunicēšanas konsul-
tāciju aģentūra / Latvijas Autoru apvie-
nība “AKKA/LAA” par preses sekretāru. 
Mūziķu un menedžeru aprindās esmu 
dzirdējis ne pārāk glaimojošus tekstus par 
šo aģentūru. Lūdzu pastāsti, ko Tu domā 
par šo aģentūru un ar ko tā nodarbojas?
 
R. AKKA/LAA darbs ir cieši saistīts ar 
profesionālu autoru darbu, tomēr, tās 
liktenis vienmēr būs grūts. No vienas 
puses mums autoriem vienmēr liekas, 
ka AKKA/LAA mums varētu maksāt 

vairāk. No otras puses, sabiedrībai jau 
pavisam negribas maksāt, kad saskaņā 
ar likumu par mūzikas izmantošanu tas 
būtu jādara. Tāpēc šī loma vienmēr būs 
negatīva, tomēr tas nenozīmē, ka AKKA/
LAA darbojas ļaunprātīgi vai savtīgi. Tur 
strādājot pārliecinājos, ka visa autortiesī-
bu nauda tiek sadalīta pēc stingri noteik-
tiem likumiem gan Latvijas, gan pasaules 
autoriem – arī Madonnai, Muse, Lady 
GaGa. Cita problēma, ka Latvijā ārzemju 
mūziku atskaņo tik daudz, ka liela daļa 
naudas aiziet uz ārzemēm, tāpēc latviešu 
autori ir neapmierināti ar saņemto.
 

M. Vai ir vērts sadarboties ar “AKKA/
LAA” un ja ir, tad kāpēc?
 
R. Latvijā dziesmu tekstu un mūzikas 
autoriem ir vērts slēgt līgumu ar AKKA/
LAA, ja viņa mūziku jau spēlē koncer-
tos un pa radio, kā arī tagad viņam sāk 
veidoties ļoti daudz skatījumu YouTube, 
Spotify vai tamlīdzīgos interneta resursos. 
„Ļoti daudz” YouTube būtu vairāki simti 

tūkstošu vai pat miljonu. Ja izvēlies mū-
ziku kā savu dzīves profesiju, esi ne tikai 
dziesmu izpildītājs, bet arī komponists un 
aranžētājs, Tev noteikti šis līgums būs iz-
devīgs. Populārākie autori Latvijā saņem 
pat vairākus desmitus tūkstošu eiro gadā.
 

M. Ko Tu novēlētu Garkalnes novada 
jaunajiem mūziķiem?
 

R. Novēlu savās muzikālajās gaitās nekad 
nepadoties tikai tāpēc, ka, varbūt, citiem 
sanāk labāk, vienmēr ticēt un meklēt 
īpašo sevī, veidot mūziku no sirds un 
priekā, iemīlēt savu muzikālo rokrakstu, 
lai cik tas nešķistu dīvains vai neatbilstošs 
standartiem. Novēlu jebko, kas iemācīts 
vai izgudrots “neturēt zem pūra’’, ierakstīt, 
filmēt video, izpildīt to pašam un dot iz-
pildīt citiem. Beigu beigās viss paveiktais 
dos gandarījumu un to novērtēs aizvien 
vairāk cilvēku.

M. Paldies!

Mārcis Bauze-Krastiņš
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Duets ”Viņš un Viņa” ir skaists francūža 
un latvietes mīlas stāsts. Vairāki saksofo-
ni un klavieres, ģitāra un vijole, birbīne, 
elektronika un Frederika Ormēna šar-
mantā balss – tas viss veido atraktīvu un 
sirsnīgu, mūsdienīgu un mūžsenu stāstu 
romantiskā koncertā “Viņš un Viņa”, kurā 
muzicē franču saksofonists un kompo-
nists Freds Ormēns (Fred Hormain) un 
saksofoniste, Rīgas saksofonu kvarteta 
dalībniece Ilze Lejiņa.

M.B.K. Pastāstiet kā sākās Jūsu ceļš mū-
zikā?

Ilze: Man bija 5 vai 6 gadi, kad mamma 
ar tēvu izdomāja, ka mani vajadzētu sūtīt 
mūzikas skolā Madonā.

Visi skolotāji biji zināmi, jo mans tēvs 
arī ir mūziķis, un tie bija viņa draugi, ar 
kuriem kopā bija muzicējis. 

Taciņa uz mūzikas skolu bija iemīta un 
es sāku ar vijoļspēles apgūšanu. Vijoli 
spēlēju līdz 15 gadu vecumam, pēc tam 
pārgāju uz saksafonu.

M.B.K. Kāpēc tāda izvēle? 

Ilze: Es, vispār, gribēju mūzikai pielikt 
punktu, man likās, ka dzīvē jadara kaut 
kas nopietnāks, bet bija tik daudz noti-
kumu un koncertu, ka bija vien jāturpina 
muzicēt, bet es nolēmu apgūt kāda cita 
instrumenta spēli. Tajā brīdī saksafons 
bija modē un es pamēģināju – pirmais 
iepūtiens diezgan labi sanāca un man pa-
tika. Tad mācījos vēl vienu gadu Madonā, 
vienu gadu Rēzeknē, pēc tam pārgāju uz 
Rīgu un Jāzepa Vītola Latvijas Mūzikas 
akadēmiju es beidzu tieši ar saksofonu. 

M.B.K. Vai vijole tagad ir nolikta pavisam 
malā? 

Ilze: Nē, vijole nav nolikta malā, tā ļoti 
labi noder mūsu kopējā dueta uzvedumā 
“Viņš un Viņa”. Uz vijoles esmu spēlējusi 
arī īru tautas mūziku Rīgas krodziņos, tā 
kā šis instruments man vienmēr ir nācis 
līdzi. 

Freds: Es piecos gados sāku mācīties 
Francijas ciematiņa mūzikas skolā. 
Spēlēju ciematiņa pūtēju orķestrī un 
vēlāk kļuvu pr tā diriģentu. Muzikoloģiju 
esmu mācījies akadēmijā un unviresitātē 
Francijā. 

Ilze: Jāpastāsta, ka tur, kur mēs dzīvojam- 
Francijas reģionā pie Luksemburgas, ir iz-
platīti nelielu ciematu pūtēju orķestri, arī 
šeit Latvijā ir līdzīgi, bet tur, man šķiet, 
katrā ciematiņā ir pa pūtēju orķestrītim. 
Un tad, pilnīgi dabiski, jebkurš jaunais 
mūziķis tiek iesaistīts tajās aktivitātēs un 
Freds sāka ar klarnetes spēli un pēc tam 
arī saksafons.

Freds: Jā, mans pirmais instruments bija 
klarnete. 

M.B.K. Kā Jūs satikāties?

Freds: Tas ir garš stāsts. Mēs satikāmies 
ne Francijā un arī ne Latvijā. Mūsu satik-
šanās notika Slovēnijā, 
Ļubļanā – mīlestības pilsētā. 

Ilze: Tur notika pasaules saksofonu kon-
gress. Es biju ieradusies ar Next saksofona 
kvarteta meitenēm un Freds bija kopā ar 

Luksemburgas saksofonu kvartetu. 

Freds: Festivāla programmā es pamanīju 
jaukās Next kvarteta meitenes. Es ievēro-
ju glītu foto, skaistas meitenes un nolēmu, 
ka uz šo koncertu man jādodas. Tā bija 
mūsu pirmā satikšanās. 

Ilze: Astoņus gadus atpakaļ.

M.B.K. Kā Jūs tālāk veidojāt sadarbību, kā 
komunicējāt?

Ilze: Izmantojām tehnoloģiju priekšrocī-
bas – sarakstījāmies Skype.

M.B.K. Arī muzicējāt ar Skype palīdzību?

Ilze: Nē, nē sākumā mēs absolūti nemu-
zicējām kopā. Pagāja ilgāks laiks, kamēr 
atradām kopīgu ceļu mūzikā. 

Freds: Tas prasīja laiku, jo nākam no da-
žādām muzikālajām pasaulēm. Es spēlēju 
moderno – džezu, fanku, popmūziku.  
Ilze – klasisko un tautas mūziku. Pagāja 
gadi līdz kopīgai mūzikas pasaulei. 

Ilze: Mēs mēģinam apvienot mūsu dažā-
dos mūzikas stilus.

M.B.K. Cik saprotu, Ilze, Tava dzīve tagad 
vairāk norit Francijā?

Ilze: Kopš šīs vasaras mēs esam nolēmuši 
padzīvot Latvijā. Pēc septiņu gadu dzī-
vošanas Francijā, tagad mūsu mājas būs 
Latvijā. 

M.B.K. Kur Latvijā esat kopā uzstājušies?

Ilze: Ar mūsu duetu Latvijā esam kon-
certējuši diezgan daudz – gandrīz visos 
Latvijas nostūros un pilsētās – Jēkabpilī, 
Daugavpilī, Liepājā, Nīcā, Dundagā, Cēsīs 
jaunajā Vidzemes koncertzālē vispasau-
les cēsinieku saietā. Freds, iespējams, ir 
redzējis vairāk ne kā dažs labs latvietis. 
Kultūras centrā “Berģi” gan būsim pirmo 
reizi. Mūsu jaunā programma nav parasts 
koncerts, tas ir muzikāls uzvedums, 
franciski to sauc par Spectacle musical, 
Parīzes kabarē noskaņās. Mūziķi ne tikai 
spēlē, bet arī sarunājas, tāds kā neliels 
teātris, starp skaņdarbiem tiek izspēlēta 
arī kāda ainiņa. Arī šeit būs stāsts par 
latviešu meiteni un franču puisi. 

M.B.K. Kāpēc koncertuzvedumam nosau-
kums “Viņš un Viņa”?

Rakstot e-pastu radās doma par nosauku-
mu – “Viņš un Viņa”. Katram skatītājam 
ir iespēja iejusties tēlos, situācijās un 
mīlasstāstā. Bieži pēc uzveduma cilvē-
ki nāk klāt un saka, ka kopā ar mums 
izrādes laikā ceļojuši un patiešām pabijuši 
Francijā un Parīzē.

M.B.K. Vai Jūs esat precējušies?

Ilze: Svaigi, pirms mēneša. Mums ir divas 
meitiņas – Ieva un Maija. 

Lai uzzinātu abu varoņu patieso satik-
šanās un mīlestības stāstu, nāciet 19. 
septembrī plkst. 19.00 uz k/c Berģi! Šis 
būs pirmais koncertūres koncerts, kurā 
tiks prezentēts jaunais CD “Viņš un 
Viņa”.  Ieeja bez maksas!

Paldies!
Mārcis Bauze-Krastiņš

Duets ”Viņš un Viņa” ir skaists francūža un latvietes mīlas stāsts

Skaties GarkalnesTV
Garkalnes Ziņas 107
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No 23.augusta līdz 7. septembrim Normandijā 
(Francijā) norisinājās grandiozas  Pasaules spēles 
zirgu sportā, kas notiek ik 4 gadus pārmaiņus ar 
Olimpiskajām spēlēm un dalībnieku valstu un 
skaita ziņā, ievērojami pārspēj Olimpiādi. Šogad 
dalību Pasaules zirgu sporta spēlēs dalību ņēma 
vairāk kā 1000 sportisti un zirgi no 76 valstīm, 7 
pamatdisciplīnās  un paraolimpiskajā iejādē, kā arī 
tika demonstrēti dažādi iespaidīgi paraugdemos-
trējumi un polo spēles. Spēles klātienē apmeklēja 
vairāk kā 500 000 skatītāju un tika translētas visos  
kontinetos.

Pasaules Jāšanas sporta spēlēs dalību ņēma JSK 
Kriķi zirgs Chardonnay ar jātnieku R. Snikusu, 
uzrādot lielisku rezultātu – augsto  5. un 6. vietu 
dažādās iejādes disciplīnās.

Iejāde ir graciozākā jāšanas sporta disciplīna, kas 
prasa lietu darbu, pacietību un mērķtiecību. Iejādi 
bieži vien salīdzina ar daiļslidošanu, jo arī iejādē 
dalībnieki veic konkrētu elementu programmu un 
sportistu sniegumu vērtē vairāki tiesneši. Par katru 
izpildīto elementu jātnieks saņem atzīmi, kas tiek 
pārvērsta procentos. Tiek vērtēts arī kopiespaids, 
zirga gaitas vieglums, precizitāte, kā arī jātnieka un 
zirga spēja sadarboties, iejādē jāpanāk tāda zirga 
un jātnieka harmonija, lai vērotājam no malas 
nebūtu redzams kādus vadības līdzekļus izmanto 
jātnieks, jārodas iespaidam, ka zirgs visu dara pats.

Paraolimpiskā iejāde ir īpašs sporta veids, jo 
jātniekam ir nopietnas veselības problēmas, kas 
pēc smaguma tiek iedalītas grupās. R. Snikus ir 
1a grupā, kas tiek vērtēta kā vissmagākie veselī-
bas traucējumi un kopēja rezultāta sasniegšanā, 
nozīmīgu lomu ieņem zirgs. Veiksmīgu sadarbība 
Chardonnay ar  R. Snikusu sākās gatavojoties  
Londonas  2012. gada Paraolimpiskajām spēlēm, 
kur pateicoties zirga apbrīnojamām  īpašībām, 
spēja sagatavoties mēneša laikā un spēlēs ieņemt 
godpilno 4. vietu.

Pirms  tam Chardonnay startēja konkūra sa-
censībās un arī iejādes sacensībās bieži iegūstot 
godalgotas vietas gan Latvijā, gan starptautiskās 
sacensībās. Prieks par to, ka mūsu sportisti spēj 
sagatavot zirgus visaugstākā mēroga sacensībām. 
Francijā ar jātnieku sportu nodarbojas vairāk kā 
viens miljons sportistu un šim sporta veidam tiek 
pievērsta ļoti liela uzmanība.

Edgars Treibergs, Latvijas delegācijas vadītājs Pa-
saules Jāšanas sporta spēļu paralimpiskajā turnīrā 
un zirga Chardonnay īpašnieks ir gandarīts par 
sasniegto: „Labi, ka Rihards tik veiksmīgi nostartē-
ja savā pirmajā šāda tik augsta līmeņa turnīrā, kas 
notiek reizi četros gados, un kur bija vēl spēcīgāka 
konkurence kā paralimpiskajās spēlēs Londonā. 
Viena piektā un divas sestās vietas ir augsts sa-
sniegums. Svarīgākais ir tas, ka Rihards nostartēja 
stabili, zirgs gāja labi, un redzams, ka viņiem abiem 
kopā ir visas iespējas pilnveidoties. Vienīgi sarūg-
tina tas, ka tiesnešu vērtējums ir ļoti atšķirīgs, un 
Norvēģijas un īpaši Vācijas arbitru ieliktās atzīmes 
mūs „pavilka” uz leju. Vērsos ar pretenzijām gan 
pie Vācijas federācijas, gan Eiropas Jāšanas sporta 
federācijas pārstāvjiem, un arī daudzi citi piekrita 
mūsu viedoklim, ka tiesāšanai jākļūst objektīvākai. 
Šim pasākumam ir pievērsta milzīga visas pasaules 
uzmanība, ieradies liels skatītāju skaits, un visa 
pilsēta dzīvo svētku noskaņā.”

Kristīne Lisovska, Latvijas Jātnieku federācijas 
ģenerālsekretāre un Riharda trenere: „Rihards 
sasniedzis augstu panākumu, startējot spēcīgā 23 
dalībnieku konkurencē, kura ir vēl lielāka nekā 
paralimpiskajās spēlēs Londonā, kur startēja 12 
dalībnieki. Turklāt Pasaules Jāšanas sporta spēlēs 
sportisti kvalificējas tikai pēc saviem sasniegtajiem 
rezultātiem, bet paralimpiskajās spēlēs tiek dota 
iespēja startēt arī pēc kontinentu pārstāvniecības. 
Jau tas vien, ka Rihards kvalificējās šim startam ir 
augsts sasniegums. Turklāt brīvās izvēles prog-
rammā tika sasniegts augsts rezultāts – 72%. Divi 
no pieciem tiesnešiem pat deva vērtējumu 74%. 
Paldies visiem, kas ar prieku palīdzēja mums saga-
tavoties šim startam, gan finansiāli, gan arī ar cita 
veida nodrošinājumu! Paldies Latvijas Paralimpis-
kajai komitejai! Paldies visiem līdzjutējiem, kuri 
par saviem līdzekļiem ir ieradušies uz sacensībām, 
un bija gatavi palīdzēt ikvienā brīdī un, paši būda-
mi jātnieki, zināja, kas jādara!”

Anita Mangale, Latvijas Jātnieku federācijas Iejādes 
sekcijas vadītāja: „Sportists, trenere, zirga īpašnieks 
un pavadošais personāls izdarīja visu, lai sasniegtu 
iespējami augstāko rezultātu. Sasniegts ievērojams 
panākums, ko nebūt nav tik viegli paveikt ar mūsu 
mazās Latvijas iespējām, un mēs esam lepni. Re-
zultāts 72% ir ļoti augstu vērtējams, daudzu valstu 
pārstāvji nāca mums klāt, apsveica un izteica ap-
brīnu par sportista sasniegto. Paldies visiem, kuri 
veicināja šo panākumu, jo tas ir komandas darbs!”
 

JSK Kriķi projektu vadītāja I. Pildava

Ilgi  gaidītais vasaras brīvlaiks ir beidzies. Taču 
ne jau visi esam tikai izklaidējušies un atpūtušies, 
FS ”Garkalne” jaunie futbolisti ir arī nopietni 
pastrādājuši. 

Jau jūnijā  cītīgi trenējāmies Aglonā, kur mūsējie 
ne tikai vingroja, spēlēja futbolu, skrēja krosus, bet 
apmeklēja arī kara muzeju un pērās pirtiņā. 

Tūlīt pēc atgriešanās no Aglonas, 2005. un 2007.
gadā dzimušo bērnu komandas devās uz Poliju, 
kur piedalījās „MAZDA CUP” rīkotajā turnīrā.

Jūlijā jaunajiem futbolistiem Upesciemā un Ādažos 
bija nometne, kurā, lai iemācītu spēles gudrības 
pie mums jau otro gadu ieradušies Pols Ašvorts un 
Ricardo Lundstedt Moreira un pirmo reizi Fabio 
da Silva Ferreira. Kopā ar viņiem treniņus vadīja 
arī mūsu treneri Edgars un Jānis. Slodze pamatīga, 
karstums nežēloja nevienu, sviedri tecēja ne tikai 
futbolistiem, bet arī treneriem un mūsu viesiem. 
Tāpēc vēl jo lielāks gandarījums bija par to, ka abās 
nometnēs  tik daudz spēlētgribētāju un izturīgā-
kie pēc pirmās nometnes Upesciemā pieteicās arī 
uz Ādažiem. Tā kā šāda nometne notiek jau otro 
gadu, uz to bija ieradušies jaunie futbolisti, kas 
pie mums netrenējas, bet vasaras brīvlaiku pavada 
Latvijā, jo pagājušā nometne bija ļoti patikusi. Arī 

bērni šogad bija ieradušies no dažādām valstīm-
Spānijas, Anglijas, Vācijas. Lai gan lielākā daļa 
dalībnieku bija mūsu audzēkņu, bijām ļoti pār-
steigti, ka šogad pieteicās daudz jaunie futbolisti 
no citiem klubiem, kas deva iespēju ne tikai iegūt 
jaunus draugus, bet salīdzināt savas prasmes ar 
vienaudžiem. Par savām sporta gaitām, par to, ko 
nozīmē profesionāls futbols, nometnē pastāstīt bija 
ieradušies Kristaps Blanks un Raivis Hščanovičs.

Augustā 2005. gadā dzimušo bērnu komanda pie-
dalījās futbola turnīrā Rojā, kurā piedalījās Latvijas 
stiprākās jauno futbolistu komandas, kā arī viesi 
no Lietuvas. Mūsējie izcīnīja 6 vietu  14 komandu 
konkurencē.

2007. gadā dzimušie bērni piedalījās turnīrā Ikšķi-
lē, kur mūsējiem izdevās izcīnīt pirmo vietu.

Nometnes pagājušas. Turnīri aizvadīti. Lielais 
nogurums pārgājis, arī kājas vairs nesāp, taču pats 
svarīgākais ir tas, ka ikviens no mūsu futbolistiem 
var justies gandarīts par to, ka padarīts darbs, 
iegūtas jaunas prasmes, neskatoties uz to, cik bija 
grūti un karsti, tāpēc visiem, kas šajā vasarā cītīgi 
strādāja, gribam teikt: JŪS ESAT LIELI MALAČI!
                                                                                                                      

Jūsu FS ”Garkalne” treneri

Boksa rings Bukultu sporta centrā Padarīts darbs, iegūtas jaunas prasmes

Augusta vidū ir veiksmīgi paveikts jau kādu laiku 
lolots projekts – Bukultu sporta centrā, speciā-
li pielāgotās telpās,  ir uzstādīts pirmais boksa 
rings Garkalnē, kas ir liels solis pretim tam, lai 
Garkalnes kikbokseru treniņi kļūtu vēl produktī-
vāki, interesantāki un jaunajiem sportistiem būtu 
iespēja pilnvērtīgi sagatavoties jaunajai sacensību 
sezonai. Savs boksa rings dod arī iespēju lielāku vai 
mazāku pasākumu ietvaros uzņemt sportistus no 
citiem boksa un kikboksa klubiem.

Pateicamies par atbalstu Garkalnes novada Domei- 
šā gada jūnijā, ar pašmāju domes atbalstu, sporta 
kluba inventārs tika papildināts ar jauniem un 

kvalitatīviem treniņu piederumiem, kas uz sevis 
putekļus nekrāj ne mirkli, bet gan aktīvi tiek „iemī-
cīti” treniņu procesā.

Nobeigumā vēlos atzīmēt, ka 4. oktobrī, atklā-
jot sacensību sezonu, rīkosim „atvērto ringu”, 
uzņemot viesus no citiem Latvijas boksa, kikboksa, 
taekvondo un MMA klubiem. Pasākums norisinā-
sies āra terasē un būs brīvi pieejams un apskatāms 
ikvienam interesentam. Sīkāka informācija par 
pasākuma datumu un laiku ir atrodama Garkalnes 
novada mājas lapā, kā arī uz informatīvajiem 
plakātiem.

Māris Brokāns

Augsts sasniegums Pasaules Jāšanas sporta spēlēs
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Bērnu klīniskās universitātes slimnīca (BKUS) atkārtoti atgādina, 
ka no 2014. gada 1. septembra kā personu apliecinošs dokuments 
slimnīcā netiks pieņemta transportlīdzekļa vadītāja apliecība. 
Tāpat atgādinām, kādi dokumenti nepieciešami, lai pierādītu per-
sonas identitāti un vecāku tiesisko statusu attiecībā pret nepilnga-
dīgu bērnu, saņemot plānveida ārstniecības pakalpojumus. 

Lai pierādītu personas identitāti bērnam līdz 15 gadiem nepiecieša-
ma dzimšanas apliecība, der arī pase vai ID jeb identifikācijas karte, 
bet tad, bērna likumiskā pārstāvja pasē jābūt ierakstam par bērnu. 
Savukārt likumiskajam pārstāvim un bērniem no 15 gadu vecuma 
der tikai pase vai ID karte un transportlīdzekļa vadītāja apliecība 
netiks pieņemta kā personu apliecinošs dokuments.

Jaunietis no 15 gadu vecuma pie ārsta uz konsultāciju var doties 
viens, tomēr vēršam Jūsu uzmanību, ka situācijās, kad stājoties slim-
nīcā, ir plānota operācija vai cita manipulācija, likumiskā pārstāvja 
klātbūtne ir obligāta.

Bērnu līdz 15 gadu vecumam pie ārsta vienmēr pavada bērna liku-
miskais pārstāvis, kam nepieciešams pierādīt likumisko statusu pret 
bērnu, tam der ieraksts bērna pasē par vecākiem un attiecīgi vecāku 
personu apliecinošs dokuments, vai ieraksts vecāku pasē par bērnu 
un bērnam attiecīgi personu apliecinošs dokuments. 

Ja bērnu pie ārsta pavada vecmāmiņa, brālis, māsa vai citi radinieki - 
nepieciešama notariāli apstiprināta pilnvara pārstāvēt bērna intereses 
vai bērna vecāka personīgi iesniegta brīvā formā rakstīta pilnvara, 
kuras iesniegšanas brīdī nepieciešama bērna, likumiskā pārstāvja un 
trešās personas klātesamība. 

Atgādinām, ka šie nosacījumi attieksies tikai uz plānveida ārstnie-
cības un aprūpes pakalpojumu sniegšanu, neatliekamās situācijās 
palīdzība tiks sniegta vienmēr un neatkarīgi no bērna un pavadošās 
personas personu apliecinošu dokumentu klātesamības.

BKUS

Bērnu slimnīcā no 1. septembra kā personu apliecinošu dokumentu nepieņems autovadītāja apliecību

Par ūdens transporta līdzekļu izmantošanu Latvijas ūdenstilpēs un ūdenstecēs aizsargājamās dabas teritorijās

Ūdens resursi ir viena no Latvijas lielākajām dabas bagātībām, kas 
tiek plaši izmantota aktīvai atpūtai, tūrismam un citām aktivitā-
tēm. Latvijā ir ap 12,5 tūkstoši upju, strautu, urgu un lielu grāvju. 
Skaitot ezerus ar vismaz 1 hektāru lielu platību, tādu ir ap 2256. 
Lielākajā daļā no šiem mūsu valsts ūdens objektiem ar dažādiem 
ūdens transporta līdzekļiem var pārvietoties bez ierobežojumiem. 
Tas uzskatāmi redzams pievienotajā Latvijas pārskata kartē. Tajā 
ar zilo krāsu iezīmētas ūdenstilpnes, kur iespējama brīva pārvie-
tošanās.

Taču mazliet vairāk nekā 200 jeb ~ 1,5% upēs un ezeros ir 
dabai un cilvēkiem nozīmīgas dabas vērtības, kuru saglabāšanai 
nepieciešams ierobežot apmeklētāju klātbūtni vai ekonomiskās 
aktivitātes. Daļa no tām atrodas purvainās teritorijās, kur daba 

jau pati parūpējusies par apgrūtinājumiem cilvēku klātbūtnei. 
Bet ir arī viegli pieejamas ūdenstilpes vai ūdensteces. Tāpēc, 
lai mazinātu rekreācijas un/vai ekonomisko aktivitāšu slogu uz 
jau minētajām upēm un ezeriem, ir valsts un pašvaldību izdoti 
normatīvi akti, kuros noteikti zināmi ierobežojumi pārvietošanās 
iespējām ar ūdens transporta līdzekļiem.
 
Dabas aizsardzības pārvaldes sagatavotajā kartē ar citu krāsu 
iezīmētas ūdenstilpes, kurās šie ierobežojumi pastāv un, kā 
redzams, attiecībā pret visu Latvijas teritoriju, to ir ļoti neliels 
daudzums.

Ierobežojumi noteikti īpaši aizsargājamās dabas teritorijās 
un atsevišķu pašvaldību ezeros vai upēs ar mērķi pasargāt 

kādu noteiktu ezera dzīvotni vai nodrošināt ezerā ligzdojošo 
ūdensputnu aizsardzību. Tāpat atsevišķās ūdenstilpēs pašvaldības 
noteikušas ierobežojumus kopējo sabiedrības interešu (vietējo 
makšķernieku, peldētāju u.c. interešu grupu) dēļ.
 
Ar detalizētu informāciju par atsevišķās ūdenstilpēs esošiem 
ierobežojumiem un normatīvajiem aktiem, kas tos nosaka, var 
iepazīties Dabas aizsardzības pārvaldes sagatavotajā pārskata 
tabulā (skat. pielikumā). Citu daudzveidīgu informāciju par 
šīm un citām Latvijas īpaši aizsargājamām dabas teritorijām var 
iegūt dabas datu pārvaldības sistēmā OZOLS (http://ozols.daba.
gov.lv/pub/). Pārskata karte un tabula arīdzan atrodama Dabas 
aizsardzības pārvaldes interneta vietnes www.daba.gov.lv sadaļā 
„Normatīvo aktu apkopojumi”. 
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Garkalnes novada  
dzimtsarakstu nodaļā 

Jautājiet zvērinātam notāram
Nolūkā nodrošināt Jūsu, mūsu novada iedzīvotāju, informētību par visiem Jums būtis-
kajiem jautājumiem, sākot no 2013. gada novembra Jums ir iespēja uzdot zvērinātam 
notāram Jums interesējošus jautājumus par dažādām juridiskām tēmām (par nekusta-
mo īpašumu iegūšanu un atsavināšanu, dažāda veida civiltiesisku līgumu noslēgšanu, 
mantojuma lietu vešanu, laulāto mantisko attiecību noregulēšanu un bezstrīdus laulības 
šķiršanas procesu un par jebkuriem citiem zvērinātu notāru kompetencē ietilpstošiem 
tematiem).

Gaidīsim Jūsu jautājumus līdz katra mēneša 1. datumam, lai sadarbībā ar zvērinā-
tiem notāriem nodrošinātu Jūs ar pilnvērtīgām zināšanām par Jūsu tiesību un tiesis-
ko interešu aizsardzību: notars@garkalne.lv

Sveicam
jubilārus!

Ir apklusuši soļi, 
Vien paliek mīlestības gaišais stars.
(O. Vācietis)

Skumju brīdī esam kopā ar Leontīnu Seiles kundzi, 
māsu mūžībā pavadot. 

Garkalnes novada Pensionāru padome

reģistrēta miršana:
Janīna Līde 09.08.1934. - 19.09.2014.

Gan labas visas gadskārtas,
Bet rudens vislabāk man patīkas,
Kad mīļā rudens nebūtu,
Ak, sakat, ko tad mēs darītu?
Man vasarā tīk gan pa lauku skriet,
Bet iekost, tas man vēl labāk šķiet.
Un iekost vislabāk rudenī varu,
Kad augļu pilnu redz katru zaru.
Kāds prieks tad sarkanos ābolus skatīt!
Vēl lielāks prieks – tos no koka kratīt!
Man nebūtu jābūt žirgtam zēnam,
Ja es tad ņemtos pa mazam, pa lēnam.
Tik žēl, ka man ir biksiņas,
Kur divas kules tik iešūtas.

Rainis

Garkalnes novada Dome aicina līdz 20. oktobrim  
pieteikt kandidātus Garkalnes novada pašvaldības apbalvojumam 

GaDa NoVaDNieKS 2014
Pieteikumu var iesniegt personīgi Garkalnes novada Domē, Brīvības gatvē 455,  

Rīgā, LV-1024 vai sūtot pa pastu vai e-pastu dome@garkalne.lv ar norādi  
“Apbalvojumam “Gada novadnieks 2014””.

Pieteikumā apbalvojumam jānorāda:
• apbalvojumam izvirzāmās personas vārds, uzvārds,  

dzimšanas datums, nodarbošanās, dzīvesvieta, kontaktinformācija;
• pretendenta panākumu, nopelnu vai ieguldījumu aprakstu apbalvojuma piešķiršanas periodā,  

sasniegumi vai ieguldījums, kas uzskatāms par nozīmīgu devumu Garkalnes novadam;
• informāciju par pieteicēju (pieteicējiem), kontaktinformāciju. 

Par dzelzceļa pārbrauk-
tuves slēgšanu Garkalnē
Valsts a/s “Latvijas dzelzceļš” ir apsekojusi sliežu ceļus un 
dzelzceļa pārbrauktuvi Garkalnes stacijā uz autoceļa V49 
un konstatējusi, ka lai ilgtermiņā garantētu drošu vilcienu 
un autotransporta kustību, nepieciešams veikt sliežu ceļa 
un brauktuves klātnes kapitālo remontu pārbrauktuves 
zonā.

Tā kā minētie darbi ir komplicēti, diemžēl ir nepieciešama 
pilnīga autotransporta kustības pārtraukšana uz darbu 
izpildes laiku, tāpēc pārbrauktuve būs slēgta no 15. septem-
bra 9:00 līdz 24. septembra 17:00. Darbu laikā autotrans-
porta kustība tiks organizēta pa apbraucamajiem ceļiem.




